



إيفون عبد الباقي سفيرة الإكوادور في الدوحة - الرأية:

الإكوادور تدعم وساطة الكويت لحل الأزمة الخليجية

حوار: ميادة الصحاف

المحاصيل الزراعية مثل الموز والزهور، كما أنه من المنتجين الرئيسيين للكاكاو والروبيان، وعبرت عن أمتيتها بأن تفتح الخطوط الجوية القطرية خطاً مباشراً للإكوادور بعد وصولها إلى البرازيل والأرجنتين وأشارت إلى أنها تحلم بتحقيق السلام بين العرب وإسرائيل لأنها ترى أنه مفتاح السلام في العالم أجمع، مشيرة إلى أن الرئيس الأمريكي الأسبق بيل كلينتون طلب وساطتها لحل الصراع الفلسطيني الإسرائيلي بعد نجاحها في إنهاء حرب الإكوادور وبيرو عام 1998. وإلى نعت الحوار:

أكدت سعادة السيدة إيفون عبد الباقي سفيرة الإكوادور في الدوحة أن بلادها تدعم وساطة أمير الكويت لحل الأزمة الخليجية بالحوار والسبل الدبلوماسية. وقالت في حوار مع الرأية إنها مستعدة للمشاركة في دعم هذه الوساطة انطلاقاً من علاقتها الجيدة مع جميع دول المنطقة واعتمادها مبدأ الحياد حيالها، مشددة على أنها تسعى جاهداً للتقليل من آثار الحصار المفروض على قطر حالها حال العديد من الدول. وأضافت إنها تطمح لتعزيز التعاون الاقتصادي بين الإكوادور وقطر، لاسيما أن بلدها يشتهر بالعديد من

علاقتنا جيّدة مع دول المنطقة ومستعدون للمشاركة في دعم مساعي الكويت

بالجامعة، ولكن رغم كل شي هم بالمقام الأول في حياتي، والمرأة قادرة على عمل عدة أشياء في الوقت ذاته، بالتأكيد هناك نمب وتضحيات لكن هنا نابع من الحاسة السادسة التي تمتلكها المرأة، وكذلك الطاقة التي لا تنفد لدى الرجل، كنت يوماً أسمع مقولة والدي «المرأة تستطيع تحريك مهد المنفل بيد وتحرك العالم باليد الأخرى»، والأهم أن تعمل مع الرجل.

المصطفى والبوجا

• بعيداً عن الدبلوماسية، كيف تمضي يوماً، وما هي هواياتك؟
- أستيقظ مبكراً ولا أنام أكثر من أربع ساعات وهي ورثة في العائلة، أبداً يومياً بالصلاة وشكر الله تعالى لأنه منحني حياة يوم جديد، ثم أشرب كوب ماء دافئ مع ليمون وأتأمل لمدة 15 دقيقة، مما يشعرني وكأنني نمت ساعتين. أنظم أعمالي ومواعيدي يوماً وأعطني كل ذي حق حقه حتى لا أشعر بضغف العمل. أتابع أحداث العالم من

الإكوادور تسعى للتقليل من آثار الحصار على قطر

أطمح لتعزيز التعاون الاقتصادي بين الإكوادور وقطر

تتعلم وتعمل كي تستقل مادياً، كذلك أن تربي أولادها بنفس المبادئ دون تفرق بين الولد والبنت، لا أن تعلم الذكور أن يكونوا أقوياء ويجنوا المال، والبنت للزواج فقط.

العقل بدون مقال

• بإريك، هل نالت المرأة جميع حقوقها؟
- كلا، لم تتل المرأة جميع حقوقها، تبلغ نسبة النساء في العالم 51٪ والرجال 49٪، لكن لم تصل لأن يان يعمل الرجل والمرأة سوية من أجل تحقيق السلام. وبحكم خبرتي، كنت المرأة الوحيدة عندما كنا نعمل كضريح لعمل سلام بين الإكوادور وبيرو، فم عندما تجلس على طاولة المفاوضات، يطرح الرجل موقفه ولا يقبل المناقشة والتفاوض، في حين

المرأة القطرية تتقدم للأمام

قالت السفيرة إيفون عبد الباقي إن المرأة القطرية تتقدم كثيراً ويعود الفضل الكبير في ذلك إلى صاحبة السمو الشقيقة موزا بنت ناصر، لأنها حرصت كثيراً على تعليم المرأة، ومقارنة بزياراتي السابقة للقطرية إلى قطر، لمست تغييراً كبيراً في وضع المرأة القطرية، فهناك أربع نساء في مجلس الشورى، وهو شيء إيجابي ونتمنى أن يزداد العدد.

شرائح المجتمع في مجالات عملهم.

المرأة مكتملة للرجل

• هل وجدت اختلافاً بين وضع المرأة في الإكوادور مع نظيرتها اللبنانية؟
- المرأة تتمتع بحقوقها في الإكوادور، البرلمان فيه 50٪ نساء ومثله رجال، لم يكن هكذا سابقاً، من بعد ترشيحي

على تكوين طبقة متوسطة من الشعب. ولما تسلمت رئاسة الاتحاد البرلماني لدول أمريكا الجنوبية تعلمت كيفية دعم التفاعل بين الدول الأعضاء، واستطعت فعلاً وضع جواز سفر موحد لا يحتاج إلى تأشيرة دخول إلى هذه الدول. كما تعلمت كيفية الحفاظ على الأرض التي نمنحنا كل شيء وغابات الأمازون، وهي

دعم وساطة الكويت

• ما هو موقف الإكوادور تجاه الأزمة الخليجية؟

- الإكوادور تدعم وساطة أمير الكويت لحل الأزمة بالحوار والسبل الدبلوماسية، والإكوادور مستعدة للمشاركة في دعم هذه الوساطة انطلاقاً من علاقتها الجيدة مع جميع دول المنطقة واعتمادها مبدأ الحياد حيالها، وهي تسعى جاهداً لتحقيق المصالحة بين قطر والدول الخليجية الأخرى، كما أن الإكوادور تسعى حالها حال العديد من الدول الأخرى للتقليل من آثار الحصار المفروض على قطر، وأشدت على ضرورة نيل الخلافات بين الدول والتوحد فيما بينها.

قطر جميلة

• متى افتتحت سفارة الإكوادور في قطر، وما هو مستوى العلاقات بين البلدين؟
- افتتحت سفارة الإكوادور في قطر عام 2012، وأشعر بالسعادة لتعيني

بالجامعة، ولكن رغم كل شي هم بالمقام الأول في حياتهم، والمرأة قادرة على عمل عدة أشياء في الوقت ذاته، تابع من الحاسة السادسة التي تمتلكها المرأة، وكذلك الحاسة التي لا تنظر لدى الرجل، كنت دوماً أسمع مقولة والذي «المرأة تستطيع تحريك مهد الطفل بيد وتحرك العالم باليد الأخرى»، والأهم أن تعمل مع الرجل.

الموسيقى والبوجا

• بعيداً عن الدبلوماسية، كيف تحضن يوماً، وما هي هواياتك؟
 - أستيقظ مبكراً ولا أنام أكثر من أربع ساعات وهي وراثة من العائلة، أبدأ يومى بالصلاة وشكر الله تعالى لأنه منحني حياة يوم جديد، ثم أشرب كوب ماء دافئ مع ليمون وأتأمل لمدة 15 دقيقة، مما يطعرتني وكأنني نعت ساعتين. أتكم أعمالي ومواعيدي دوماً وأعطي كل ذي حق حقه حتى لا أشعر بضيق العمل. أتابع أحداث العالم من خلال الأتي باد.
 توفقت عن الرسم بسبب ضيق الوقت، ولكني ما زالت أستمع بهواياتي الأخرى مثل الموسيقى الكلاسيكية، وسماع أغاني فيروز وأم كلثوم وفريد الأطرش. أقرأ كثيراً وأمارس رياضة البوجا، ولكني أكره التسوق.

غسل الصحون

• هل تشتاقين إلى بلدك الآن لبنان، وإلى المطبخ اللبناني؟
 - أشتاق إلى لبنان كثيراً وأحب الأكل اللبناني، لا أجد الطبخ، ولكن غسل الصحون وتنظيفها من الأوساخ يعدّ من هواياتي المفضلة لأنه يعمل لي رمزا لمحاربة الفساد والثورة ضده، وهذا كان شعارنا أثناء حملتي الانتخابية للانتخابات الرئاسية في الإكوادور.
 أحب طبق المايادة اللبنانية والزيتون واللحم والأطباق الشرق أوسطية والفطوش والأشياء العذراجة، وكذلك الأطباق الإكوادورية التي تعتمد على الأسماك والبجريات بالدرجة الأولى.
 • هل سعادة سفيرة راضية عما حققت في العام الماضي على الصعيد الشخصي والعائلي؟
 - أنا أميل للحظة ولا أفكر في الماضي أو المستقبل راضية دوماً عن كل إنجازاتي ولم أتدم على أي شيء عمله في حياتي، حتى الخطأ لكن أنعم الأفضل. كلمة كسل أو ملال أو مستحيل غير موجودة في قاموسي وربيت أبنائتي على ذلك أيضاً. هدفي المحدد للعام 2018 هو إحلال السلام في الشرق الأوسط.

الإكوادور تسعى لتقليل من أضرار الحصار على قطر

أطمح لتعزيز التعاون الاقتصادي بين الإكوادور وقطر

تعلم وتعمل كي تستقل مادياً، كذلك أن تربي أولادها بنفس المبادئ دون تفريق بين الولد والبنت، لا أن تعلم الذكور أن يكونوا أقوى، ويجتأب المال، والبنتا للزواج فقط.

العسل بدون مائل
 • برأيك، هل نالت المرأة جميع حقوقها؟
 - كلا، لم تل المرأة جميع حقوقها، تبلغ نسبة النساء في العالم 51٪ والرجال 49٪، لكن لم تصل لأن يأن يعمل الرجل والمرأة سوية من أجل تحقيق السلام.

ويحكم خبرتي، كنت المرأة الوحيدة عندما كنا نعمل كترقيف لعمل سلام بين الإكوادور وبيرو، فعندما تجلس على طاولة المفاوضات، يخرج الرجل موقفه ولا يقبل المناقشة والتفاوض، في حين تعرض المرأة للتوافق لحل المشكلة، وتجد الحلول دوماً وتتنازل عن أشياء حتى تريح السلام، وأهم شيء بالنسبة لي هو الإنسان، لأنها بمثابة الأم التي تحمي دون مقابل، بينما يسود صراع التفوق بين الرجال.

عائتي لولا
 • هل أهدك المجال الدبلوماسي عن حياتك الأسرية والاجتماعية؟
 - أعتبر أن المجال الدبلوماسي اجتماعي بعد ذاته، رغم أنه يعنى قليلاً عن أصحابي، ولكن بالنسبة لي عائتي قبل كل شيء.
 دخلت السياسة عندما التحق أولادي

المرأة القطرية تتقدم للأمام

قالت السفيرة إيغون عبد الباقي إن المرأة القطرية تتقدم كثيراً ويعود الفضل الكبير في ذلك إلى صاحبة السمو الشهيقة موزا بنت ناصر، لأنها حرصت كثيراً على تعليم المرأة، ومعارضة بزياراتي السابقة القصيرة إلى قطر، لمست تغييراً كبيراً في وضع المرأة القطرية، فهناك أربع نساء في مجلس الشورى، وهو شيء إيجابي وتمتعي أن يزداد العدد.

شرح المجتمع في مجالات عملهم.

المرأة بمصلحة للرجل

• هل وجدت اختلافاً بين وضع المرأة في الإكوادور من نظيرتها اللبنانية؟
 - المرأة تتمتع بحقوقها في الإكوادور، البرلمان فيه 50٪ نساء ومثله رجال، لم يكن هكذا سابقاً، من بعد ترشيحي لرئاسة الجمهورية في الإكوادور تزل بعدي العديد من النساء للترشيح، سابقاً كانوا يضمن أسماء الرجال في القائمة، بينما المرشحات في نهاية اللاحقة لإكمال العدد فقط، في حين عدل القانون ليصبح مفعماً للرجل وآخر للمرأة لتحقيق التماسك بين الجنسين.

التجارب والبحر

• ما هي الظروف التي واجهت المهاجرين اللبنانيين بصورة عامة؟
 - كل لبناني خارج بلده تاجح لأنه يحمل على فرص عمل، والكثير من اللبنانيين وصلوا إلى مراكز اقتصادية وسياسية رفيعة في المهجر، لكن معظمهم لا ينتج في بلده لبنان بسبب اعتماد الفرض وطبوع حدّ اللات، الإنتاج الحقيقي بالنسبة لي هو العمل كجماعة لأن تقدم أي بلد يعتمد على نجاح كافة

1998. عندما تغيرت حياتي ودخلت في السياسة، وأصبحت سفيرة الإكوادور في واشنطن وعندما طلب مني الرئيس الأمريكي آنذاك بيل كلينتون المساعدة في إيجاد حل للصراع الفلسطيني الإسرائيلي على غرار ما فعلنا بين الإكوادور وبيرو، وفعلنا جمعت الرئيس الفلسطيني الراحل ياسر عرفات ورئيس وزراء إسرائيل إيهود باراك في سفارة الإكوادور في واشنطن في محاولة من أجل الوصول إلى اتفاق سلام في الشرق الأوسط، وأرى أن حل القضية الفلسطينية هو السبيل للقضاء على الإرهاب وإرساء السلام في العالم أجمع.

تلكم من التجارب

• تقلدت مناصب سياسية عديدة، أي منصب تفضلين؟
 - كل منصب له ميزته الخاصة، وكل دور مثله تعلمت منه شيئاً في حياتي وساعتني كثيراً فمعلنا عندما كنت سفيرة في واشنطن، عملت كثيراً على تحقيق السلام بين الإكوادور وبيرو، وأيضاً تطوير العلاقات في مجالي الصناعة والتجارة بين الإكوادور وأمريكا. وعندما ترشحت لرئاسة الجمهورية تعرفت على بدي الإكوادور أكثر لأنني كنت قد تركته وعدت إلى لبنان وأنا سفيرة في السنّ. وعندما عينت في وزارة التجارة والصناعة والاقتصاد تعلمت كيف أساعد

لعم وسافة التوقيت
 • ما هو موقف الإكوادور تجاه الأزمة الخليجية؟

- الإكوادور تدعم وساطة أمير الكويت لحل الأزمة بالحاور والسبل الدبلوماسية، والإكوادور مستعدة للمشاركة في دعم هذه الوساطة انطلاقاً من علاقتها الجيدة مع جميع دول المنطقة واعتمادها مبدأ الحياد حيالها، وهي تسعى جاهدة لتحقيق المصالحة بين قطر والدول الخليجية الأخرى، كما أنّ الإكوادور تسعى حالها حال العديد من الدول الأخرى للتقليل من آثار الحصار المفروض على قطر، وأشدّد على ضرورة تيد الخلافات بين الدول والتوجه فيما بينها.

قطر جيدة

• متى افتتحت سفارة الإكوادور في قطر، وما هو مستوى العلاقات بين البلدين؟
 - افتتحت سفارة الإكوادور في قطر عام 2012، وأشعر بالسعادة لتعييني سفيرة في هذا البلد الجميل وأتمنى أن أقوم بدور مهم في تطبيق السلام في المنطقة والعالم أجمع، وأسمى لتعزيز التعاون الاقتصادي بين البلدين، لاسيما أن الإكوادور تشتهر بالعديد من المحاصيل الزراعية وهي المصدر الرئيسي من الموز والزهور، كما أنّها من المنتجين الرئيسيين للكاكاو والروبيان. كما أتمنى أن تفتح الخطوط الجوية القطرية خطاً مباشراً للإكوادور بعد وصولها إلى البرازيل والأرجنتين.

النّ نوبة السياسة
 • حديثنا عن رحلتك السياسية والدبلوماسية؟

- عام 1990 غادرت لبنان إلى الولايات المتحدة لكوني مع أولادي الذين التحقوا بجامعة أمريكية، وشغلت حينها منصب فتاة مقبلة في جامعة هارفارد، وساعتها في تشكيل مؤسستين هما «الفن من أجل السلام»، وكانت تهدف لاستخدام المقاربة الفنية بين السياسيين لتحقيق السلام، و« ما وراء الحدود» التي ركّزت بشكل أساسي على تطوير البيئة والصحة في الإكوادور، وكنا نعمل كجمعية مع البروفيسور روجر فيشر من أجل السلام، وتزامن ذلك مع حرب طويلة كانت تدور بين الإكوادور وبيرو، وتلقت اتصالاً من الرئيس الإكوادوري جميل موموش (وهو من أصل لبناني) يطلب منا القدوم للمساعدة في إنهاء تلك الحرب، فذهبتنا إلى هناك وشكلنا مجموعة تضم أعضاء من الإكوادور وبيرو، وتجنّنا في إنهاء الحرب وتحقيق السلام بين البلدين عام

والدي ملك الموز في الإكوادور

تزوجت بسنّ مبكرة جداً 16 عاماً في لبنان، أنجبت ابني البكر في عمر 17، زوجي لبناني، ولدت أبنائي في لبنان، وجميعهم كبروا على صوت الغنقل والافجارات، حيث عشنا فترة 18 عاماً وعلاقتنا فترة الحرب الأهلية، كان لبنان في السنينت ملاً للعالم أجمع بكل شيء، أكثر من 16 طائفة تعيش فيه. غادرت لبنان بعد انتهاء الحرب الأهلية إلى الولايات المتحدة. بالنسبة لي بيتي في كل مكان في العالم، لا أشعر بالفقرية أينما كنون، بيتي بالظاهرة، فمجال حياتي تنقل بين الدول.

قالت السفيرة إيغون عبد الباقي: والدي هاجر إلى الإكوادور عندما كان صغيراً لشغل بوزارة الموز وبدأ من الصفر ثم أصبح يمتلك العديد من مزارع الموز حتى لقب بملك الموز، بعدما سافر إلى لبنان وتعرف على والدتي وبقياً هناك فترة طويلة، حيث ولدت أنا وأخوتي هناك. لكن بسبب الحرب الإسرائيلية على لبنان عام 1982 ونتيجة لتلوث والانتفجارات العمومية في تلك المرحلة، توفيت والدتي بعرض السرطان، وبعد عام واحد توفي والدي بمرض ليرني.

من أصول لبنانية

إيغون مرشحة سابقة لرئاسة الإكوادور

إيغون عبد الباقي إكوادورية متحدرة من أصول لبنانية، ناشطة بارزة في مجال حقوق الإنسان ودبلوماسية شهرية ومفاوضة من أجل السلام ومرشحة رئاسية سابقة في الإكوادور، شغلت مناصب رفيعة، من بينها قنصل في بوسطن وسفيرة الإكوادور السابقة في واشنطن، وكانت أول امرأة تعين هناك وقتها من بين 4 نساء سفيرات فقط في أمريكا، ورئيسة الاتحاد البرلماني لدول

أمريكا الجنوبية ووزيرة البيئة وكذلك للتجارة والاقتصاد في الإكوادور. ترشّحت عام 2009 لوظيفة أمين عام منظمة اليونسكو في باريس لكنها لم تنجح، وعينت سفيرة لتفويا الحنة للسلام وحاولت مناصب رفيعة، من بينها قنصل في بوسطن وسفيرة الإكوادور السابقة في واشنطن، وكانت أول امرأة تعين هناك وقتها من بين 4 نساء سفيرات فقط في أمريكا، ورئيسة الاتحاد البرلماني لدول



Ivonne A-Baki, Ambassador of the Republic of Ecuador in Doha to Al-Raya:

ECUADOR SUPPORTS THE KUWAITI MEDIATION TO RESOLVE THE GULF CRISIS

Interviewed by: Mayada Al-Sahhaf

H.E Ambassador Ivonne A-Baki, Ambassador of Ecuador in Doha confirmed that her country supports the Kuwaiti Emir's mediation to resolve the Gulf Crisis through dialogue & diplomatic ways. She mentioned to Al-Raya that Ecuador is willing to participate in this mediation, due to its good relations with all countries in this region and because of its neutral stands towards them, emphasizing that Ecuador is trying hard to diminish the effects of the blockade imposed on Qatar, similar to many other countries. She added that she hoped to reinforce the economic cooperation between Ecuador & Qatar, especially that her country is very famous for many agricultural produce such as Banana & Roses, in addition to being one of the principal producers of Cocoa & Shrimps. She also expressed her wish for Qatar Airways to open a direct line to Ecuador, after it has already reached Brazil & Argentina. She referred to her dream being the peace between the Arabs & Israel, as she perceives it the key to World Peace, referring to the fact that former U.S. President Bill Clinton had requested her mediation to resolve the Palestinian –Israeli conflict, after she succeeded to end the war between Ecuador & Peru in 1998. Moving on to the dialogue:

“OUR RELATIONS ARE GOOD IN THE REGION & WE ARE WILLING TO PARTICIPATE IN SUPPORTING THE KUWAITI EFFORTS”

“ECUADOR IS TRYING HARD TO DIMINISH THE EFFECTS OF THE BLOCKADE IMPOSED ON QATAR”

“I HOPE TO REINFORCE THE ECONOMIC COOPERATION BETWEEN ECUADOR & QATAR”

THE QATARI WOMAN IS MOVING FORWARD

H.E. Ambassador Ivonne A-Baki mentioned that the Qatari woman is moving forward & that is due mainly to Her Highness Sheikha Moza Bint Nasser, because she focused a lot on educating the woman, and in comparison to my previous visit to Qatar, I noticed a very big change in the situation of the Qatari woman, there are now four women in the Advisory Council, which is a very positive thing and we hope this number increases.

WE SUPPORT THE KUWAITI MEDIATION

What is Ecuador's Stand from the Gulf Crisis?

- Ecuador supports the Kuwaiti Emir's mediation to resolve the Gulf Crisis through dialogue & diplomatic ways, Ecuador is willing to participate in this mediation, due to its good relations with all countries in this region and because of its neutral stands towards them and it is trying hard to achieve this reconciliation between Qatar & the other Gulf countries, and Ecuador is trying like many other countries to diminish the effects of the blockade imposed on Qatar, I confirm the importance of rejecting conflicts amongst countries and seeking unity amongst them.

QATAR IS BEAUTIFUL

When was the Embassy of Ecuador opened in Qatar & What is the level of relations between the two countries?

- The Embassy of the Republic of Ecuador was opened in Qatar in 2012 and I am very happy to have been appointed as Ambassador in this beautiful country and I hope to have an important role in achieving peace in this region and the entire world, and I am trying to reinforce the economic cooperation between the two countries; especially that Ecuador is famous for producing many agricultural products such as Bananas & Roses in addition to being one of the principal producers of Cocoa & Shrimps. I also wish for Qatar Airways to open a direct line to Ecuador, after it has already reached Brazil & Argentina.

ART IS THE GATEWAY TO POLITICS

Tell us about your journeys in Politics & Diplomacy

- In 1990 I left Lebanon to the United States to be with my children who had then joined universities there. I was appointed as Resident Artist in the University of Harvard, where I participated in founding two institutes: "Art for Peace", which aimed to use Art to bring politicians closer in order to achieve peace, and "Beyond Frontiers", which focused mainly on developing the Environment & Health in Ecuador, where we worked as a group with Professor Roger Fischer for peace, which coincided with a long going war between Ecuador & Peru, that was when I received a phone call from the President of Ecuador then Mr. Jamil Mouawwad (who is of Lebanese origin), requesting that I go & help end this war; so we went there & formed a group containing members from Ecuador & Peru & we succeeded in ending the war & peace prevailed between the two countries in 1998.

Then, my life has changed & I went into Politics, and I became the Ambassador of Ecuador to the United States in Washington, where former U.S. President Bill Clinton requested my assistance in finding a solution to resolve the Palestinian -Israeli conflict, just as we did between Ecuador & Peru, and indeed I gathered the late Palestinian President Yasser Arafat and the former Israeli Prime Minister Yihud Barak in the Embassy of Ecuador in Washington attempting to reach a peace treaty in the Middle East, as I see that resolving the Palestinian issue is the way to eliminate terrorism & enforce Peace in the entire world.

LEARNING FROM EXPERIENCES

You have occupied several Political posts, which one of them do you prefer?

- Each post has its own particularity, each role I represented taught me something in my life and had helped me a lot, for instance when I was an Ambassador in Washington, I worked extensively on peace between Ecuador & Peru, as well as developing the relations in industrial & commercial sectors between Ecuador & U.S.A. When I was running for Presidential candidacy of Ecuador, I learned more about my country Ecuador, as I had left it to return to Lebanon at an early age.

When I was appointed in the Ministry of Commerce, Industry & Economy I learned how to help form a middle class amongst the people. When I presided over the Parliamentary Union of Latin American countries, I learned how to support the interrelations amongst the member countries, and I truly managed to come up with a unified passport where no visa was required to enter the member states. I also learned how to preserve the land that grants us everything and the Amazon Forests, which is the most important area in the entire world, not only in Ecuador, that was when I was appointed as Minister of the Environment.

SUCCEEDING AS EXPATRIOTE

What are the general circumstances that the Lebanese Immigrants faced, in general?

- Each Lebanese who lives outside his country is successful, because he gets an opportunity to work and many Lebanese reached very prominent economic & political posts as expats, however; most of them do not succeed in their own country because of lack of opportunities and the tendency for self-love, to me real success is team work, because the progress of any country depends on the success of all parts of the society, each in their own line of work.

THE WOMAN COMPLEMENTS THE MAN

Have you noticed a difference between the situation of the Ecuadorian woman to that of the Lebanese woman?

- Women enjoy full rights in Ecuador; the Parliament consists of 50% of women & the same of men. This was not the case previously, following my running to the Presidential candidacy, many women ran for the same, previously they used to list men candidates' name at the top, while the women candidates' names were listed at the end of the list, merely as a filler, later on the law changed to give equal number of seats to both men as to women.

Women's rights in Lebanon are still not fully obtained, women never occupied prominent political posts in the state, she is still subsequent to men, even with the existence of female Parliament members, not for her lack of efficiency, but for the influence of their fathers, brothers or husband or others, men alone are not to be blamed, but the woman is as responsible, as she needs to learn & work to become financially independent, and she also needs to raise up her children on the same principles, without any discrimination between boys & girls, she should not teach her children that males should get an education to learn, be strong & make money; while females need to get married.

GIVING WITHOUT A RETURN

In your opinion, has the woman fully obtained her rights?

- No, the woman did not obtain her full rights, the ratio of women to men is 51% to 49%, however; we have not reached yet a point where men & women work together to achieve peace.

As per my own experience, I was the only woman in the team working for peace between Ecuador & Peru, when we sat down on the negotiation table, the man would present his own stand, non-accepting of any negotiation or discussion, while the woman presents her proposals and finds solutions always & gives things to gain peace, as the most important factor for a woman is the human being; as a mother who always gives without expecting any return, while the conflict of power prevails in men.

MY FAMILY FIRST

Has the Diplomatic field moved you far away from your family & social life?

- I consider that the Diplomatic field in itself is sociable, although it moves me a bit far from my friends, but to me, my family comes before anything else.

I got into Politics when my children went to University, but in spite of everything they come first in my life, and the woman is capable of multi-tasking, and surely there is weariness & sacrifices but this comes from the sixth sense that the woman possesses, in addition to the energy that the man does not have, I always heard this saying from my father: "A woman can rock a baby's cradle in one hand & move the world in the other," the most important is for her to work with the man.

MUSIC & YOGA

Away from Politics, how do you spend your day, and what are your hobbies?

- I wake up early & I do not sleep more than four hours a night which is hereditary, I start my day with prayer & thanking God for giving me a new day, then I drink a cup of warm water with lemon & I meditate for 15 minutes, which makes me feel like I have slept for 2 hours. I always organize my work & my agenda & give everything its right time so I don't feel pressured; I follow up World news through my I-Pad.

I stopped painting for lack of time, but I still enjoy my other hobbies like listening to classical music, listening to Fairuz, Um-Kalthoum & Farid Al-Atrash. I read a lot & practice Yoga, but I dislike shopping.

DISH WASHING

Do you miss your homeland Lebanon & the Lebanese food?

- I miss Lebanon deeply & I like Lebanese food, I am not a good cook, but I consider dish washing & cleaning as one of my favorite hobbies because it symbolizes the rebellion & fight against corruption, and that was my motto during my Presidency electoral campaign in Ecuador.

I like Lebanese Sayyadiyeh, olives, cheese & the Middle Eastern dishes, and Fettoush & all fresh things, I also like the Ecuadorian dishes that are mainly based on fish & seafood.

**Are your Excellency satisfied with your accomplishments in the last two years, on both: personal & general levels?*

- I live the moment and do not think about the past nor the future, I am always satisfied with my accomplishments and have never regretted anything I have done in my life; even the wrong, this way I can learn best. The word laziness, boredom or impossible do not exist in my dictionary & I raised my children on these, as well. My defined objective for the year 2018 is for Peace to prevail in the Middle East.

**From Lebanese Origins
IVONNE IS A FORMER ECUADORIAN PRESIDENTIAL
CANDIDATE**

Ivonne A-Baki comes from Lebanese origins, a prominent activist in the field of Human Rights & a renowned diplomat and a negotiator for peace and a presidential candidate in Ecuador, has filled various prestigious posts, amongst which the Consul of the Republic of Ecuador in Boston and the former Ambassador of Ecuador to Washington, and was the first Ecuadorian woman to be appointed there, amongst only 4 women Ambassadors in the States, the President of the Parliamentary Union of South American Countries, a Minister of Environment and a Minister of Trade & Economy in Ecuador. Nominated in 2009 to the position of General Secretary of the UNESCO in Paris, but was not appointed, was designated as a Good Will Ambassador for Peace & Cultural Dialogs in the UNESCO in 2010, a renowned painter who exhibited her Artwork in several International Exhibition, holder of a Master degree in Public Administration and Political Science from the University of Harvard.

MY FATHER IS THE KING OF BANANAS IN ECUADOR

Ambassador Ivonne A-Baki said: My father immigrated to Ecuador when he was very young, he worked in Banana Plantations & started from scratch then he owned many Banana Plantations, where he was called, King of Bananas, afterwards he travelled to Lebanon & met my other, they stayed there for a long time, where I & all my brothers & sisters were born. Due to the Israeli invasion of Lebanon in 1982 and due to the massive pollution & explosions in this era, my mother died of cancer & one year later my father died of the same illness.

I got married in Lebanon at the early age of 16, I had my eldest son when I was 17, my husband is Lebanese, I gave birth to all my children in Lebanon, and they all grew up on the sounds of grenades & explosions, where we lived for 18 years during the Lebanese Civil War, in the sixties Lebanon was an example to the whole world in all aspects, where more than 16 denominations co-existed. We left Lebanon to the United States after the Civil War ended. To me, my home is in every place in the world, I do not feel as a foreigner in any place, my house is in the airplane, as the majority of my life I spent traveling & moving amongst countries of the world.

**I GATHERED ARAFAT & BARAK IN OUR EMBASSY IN WASHINGTON TO REACH A
PEACE ACCORD**

I WISH FOR QATAR AIRWAYS TO OPEN A DIRECT LINE TO ECUADOR